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روزنه دریچه

 هشدار هواشناسی درباره افزایش 
آلودگی هوای تهران

شــرق: اداره کل هواشناســی اســتان تهران  �
نســبت به انباشــت آلاینده ها و برقــراری هوای 
ناســالم تا چهارشــنبه (۱۲ آبان) در این اســتان 
کل  اداره  زردرنــگ  هشــدار  در  داد.  هشــدار 
هواشناســی اســتان تهران با اشــاره به شرایط 
پایداری نســبی هــوا و انباشــت آلاینده ها آمده 
اســت: تا صبح چهارشــنبه (۱۲ آبــان) افزایش 
غلظت آلاینده ها به ویژه ذرات معلق کمتر از ۲.۵ 
میکرون در نواحی پرتردد و صنعتی استان تهران 
پیش بینی می شــود. براثر حاکمیت این شــرایط 
جوی افزایش شاخص آلودگی هوا در حد ناسالم 
بــرای گروه های حســاس و در صــورت افزایش 
ترددهای درون شهری و مهار نکردن فعالیت های 
صنعتــی آلاینده هــوا در برخــی مناطق در حد 
ناســالم برای تمام گروه ها دور از انتظار نیســت؛ 
بنابرایــن پرهیز از تردد غیر ضــروری به ویژه برای 
سالمندان، کودکان و افراد با سابقه بیماری قلبی 
و ریوی، مدیریت جهت کاهش تردد خودروها و 
کنترل فعالیت واحدهــای صنعتی آلاینده هوا و 
اجتناب از فعالیــت فیزیکی طولانی و ورزش در 

فضای باز توصیه می شود.

شرایط و نحوه حضور معلمان
 در مدارس تهران اعلام شد

مدیــرکل  � فولادونــد،  عبدالرضــا  ایســنا:  
آموزش و پرورش شــهر تهران، درباره بازگشــایی 
مدارس در تهران اظهار کرد: طبق قرار گذشــته، 
بازگشــایی مــدارس در مقطع متوســطه دوم از 
۱۵ آبــان و متوســطه اول از اول آذرماه خواهد 
بود. دربــاره مقطع ابتدایی نیــز در آینده نزدیک 
تصمیم گیری می شــود. او درباره شرایط و نحوه 
حضور معلمان در مدارس با توجه به تصمیمات 
اتخاذ شده درباره بازگشــایی مدارس اظهار کرد: 
به تناسب تصمیمی که شورای معلمان، شورای 
مدرســه و کمیته بهداشــت مدرســه می گیرند، 
پرســنل اعم از اجرائی و آموزشــی باید پای کار 
بیاینــد. مدیــرکل آموزش و پرورش شــهر تهران 
افزود: بنابراین حضورداشــتن یا حضورنداشــتن 
معلمان به تناسب آن تصمیم است؛ اگر تصمیم 
بر آموزش حضــوری یا ترکیبی باشــد، معلمان 
باید به مدرســه بیایند و اگر غیرحضوری اســت، 
به همین ترتیب اقدام می شود. فولادوند همچنین 
با اشــاره به تشکیل کمیته ســلامت در مناطق و 
مدارس برای بازگشایی مدارس گفت: در صورت 
رعایت پروتکل های بهداشــتی نســبت به صدور 
مجوز آموزش حضــوری دانش آموزان اقدامات 
لازم صــورت می گیرد. در این مســیر گفت وگو و 
اقناع خانواده ها نیز در راســتای بازگشایی آرام و 

تدریجی مدارس مهم است.

هر دقیقه یک تصادف در تهران 
رخ می دهد

معاون عملیــات پلیس راهــور تهران بزرگ  �
اعــلام کرد کــه روزانه هــزارو ۷۰۰ تصادف اعم 
از جرحــی و خســارتی در تهــران رخ می دهد. 
ســرهنگ محمد رازقی در همایش مهندســی و 
ایمنــی ترافیک که پیش از ظهر دیروز در ســتاد 
فاتب برگزار شــد، گفت: شــهر تهران جمعیتی 
حدود ۹ میلیــون نفر دارد. در این شــهر روزانه 
حدود هــزارو ۷۰۰ تصــادف رخ می دهــد و به 
عبارتی دیگر می توان گفت که هر یک دقیقه یک 
تصادف در معابر پایتخت رخ می دهد. او شــمار 
موتورســیکلت ها در تهران را چهار میلیون و ۲۰۰ 
هزار دســتگاه اعلام کرد و گفــت: معادل همین 
تعداد نیز خودرو در تهران شــماره گذاری شــده 
و علاوه بــر آن تعداد درخور توجهی خودرو نیز در 
حال تردد در معابر است که دارای پلاک شهرهای 
دیگر است. رازقی با بیان اینکه حدود ۶۶۰ تقاطع 
هوشــمند در تهران داریم، گفت: مشکل اصلی 
ما فوتی های موتورسیکلت سواران است که باید 
این موضوع و مشکل حل شود. معاون عملیات 
پلیس راهور تهران بزرگ گفت: تعاملات مناسب 
و سازنده ای با کمیسیون های فنی به میزان ۳۳۶ 
جلســه و کمیته فنی ۲۵ جلســه و ۱۴ جلسه با 
موضوع ســاماندهی موتورســواران برگزار شده 
است و جلسات تخصصی و نشست های مشترک 
با مجموعه شــهرداری و معاونان آن داشته ایم. 
او بــه طرح موتوریار اشــاره کــرد و گفت: طرح 
موتور یــار در ایــن مدت بســیار اثر گــذار بوده و 
توانســته اســت آمار تخلفات موتورسواران را تا 

حدود زیادی کاهش دهد.

کاهش مرگ خاموش در تهران
شرق:  سازمان پزشکی قانونی از کاهش شش  �

درصدی مرگ در پی گازگرفتگی در اســتان تهران 
خبر داد. سازمان پزشــکی قانونی اعلام کرد که 
در نیمــه اول ســال جاری ۴۱ مورد فوت ناشــی 
از مســمومیت بــا گاز منواکســید کربن به مراکز 
پزشــکی قانونی استان تهران ارجاع شده اند. این 
رقم در مقایسه با مدت مشــابه سال گذشته که 
تعداد فوت ناشــی از گاز منواکسید کربن ۴۴ نفر 
اعلام شــده بود شش درصد کاهش یافته است. 
همچنین از تعداد فوتی ها درشــش ماهه امسال 

۲۹ نفر مرد و ۱۲ نفر زن بوده اند.

شناسایی ۸ هزار و ۴۲۷ بیمار 
جدید کرونایی 

ایســنا:  بنــا بــر اعــلام روابط عمومــی وزارت  �
بهداشت، در شبانه روز گذشته متأسفانه ۱۷۷ بیمار 
کرونا در کشــور جان خود را از دســت دادند. تا ۹ 
آبان ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
هشــت هزار و ۴۲۷ بیمــار جدید مبتلا بــه کووید۱۹ 
در کشــور شناسایی شــد که هزار و ۱۰۸ نفر از آنها 
بستری شــدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
بــه پنج میلیــون و ۹۲۴ هزار و ۶۳۸ نفــر و مجموع 
جان باختــگان این بیماری به ۱۲۶ هــزار و ۳۰۳ نفر 
رسید. سه هزار و ۸۸۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت 
مراقبت قرار دارند. در حال حاضر ۲۲ شــهر کشــور 
در وضعیت قرمز، ۱۱۴ شــهر در وضعیت نارنجی، 
۲۰۱ شــهر در وضعیت زرد و ۱۱۱ شهر در وضعیت 
آبی قرار دارند. همچنیــن فرمانده عملیات مقابله 
با کرونا در کلان شــهر تهران با اشــاره به وضعیت 
اثربخشــی واکسیناســیون در کاهــش ابتلا و مرگ 
ناشــی از کرونا، گفت: طبق مطالعات تقریبا میزان 
افرادی که فاقد دریافت واکســن بودند، نســبت به 
افرادی که واکســن را دریافت کردند، حدود ۹ برابر 
شانس شان برای مرگ و میر و بستری در ICU بیشتر 
بوده اســت. علیرضا زالی افزود: گرچه در روزهای 
اخیــر رعایت شــیوه نامه های بهداشــتی در تهران 
به میزان مختصری نســبت به هفتــه قبل افزایش 
را نشــان می دهد؛ امــا هنوز به حــد مطلوبی که 
مد نظر ما اســت، نرسیده است. به طور عمومی در 
مجموعه ای که برای تهران پیش بینی کردند، میزان 
رعایت شــیوه نامه های بهداشتی ۴۸ درصد است و 
در برخــی مناطق در مطالعــات میدانی حتی این 
رعایت تا ۶۶ درصد هم افزایش نشــان داده است. 
زالی گفت: مسئله دیگر هم بحث سرعت بخشیدن 
به واکسیناســیون اســت؛ زیرا بالاخــره مطالعات 
کامل شده ما که در حال تکمیل در پایان موج پنجم 
اســت، باز هم حاکی از این اســت کــه به صورت 
چشــمگیر درصد فوتی، درصد بســتری در بخش 
مراقبت های ویژه و درصد ابتلای شــدید، در تهران 
در بین افرادی که واکســینه نشده بودند، نسبت به 
افرادی که هر دو دوز واکســن را دریافت کردند، به 
صورت چشمگیر تغییر نشان داده که نشان می دهد 
اثربخشی واکسن در کاهش مرگ و میر قطعی است 
و حداقل آمار ما در خیز پیــک پنجم در تهران این 
موضوع را اثبات می کند. تقریبــا میزان افرادی که 
فاقد دریافت واکســن بودند، نســبت به افرادی که 
واکسن را دریافت کردند، حدود ۹ برابر شانس شان 
برای مرگ و میر و بستری در ICU بیشتر بوده است.

 صدور ۵  ماهه کارت های ملی 
با تأمین مواد اولیه

شرق: سخنگوی ســازمان ثبــت احوال کشور  �
گفت: بیــش از ۶۲ میلیون نفر ثبت نام کرده اند و 
حدود ۵۱ میلیون و ۷۵۰ هزار کارت صادر کرده ایم. 
حد فاصل بیــن صدور کارت که تحویل شــده و 
درخواستی که دادند، اگر از سمت چاپخانه تأمین 
شود، ما ظرف پنج، شــش ماه کارت ها را تحویل 
می دهیم. ســیف االله ابوترابی، سخنگوی سازمان 
ثبت احوال کشور، درباره وضعیت کارت های ملی 
گفــت: کارت هایی که از ســال ۹۷ یا ۹۸ ثبت نام 
کرده اند تا الان به دست شــان نرســیده است. ما 
تــا قبل از پایان ســال ۹۶ و آغاز ســال ۹۷، بدنه 
کارت را وارد می کردیم و زمان صدور را تا ۱۵ روز 
کاهش دادیم؛ یعنــی ۲٫۵ میلیون کارت را صادر 
کردیم؛ اما به دلیل مشکلاتی مثل تحریم و تأمین 
اعتبار ارزی برای انتقال وجه به خارج از کشــور 
که همه بدنه کشــور را درگیر خود کرده اســت، 
دوســتان به تولید داخل روی آوردند. سخنگوی 
سازمان ثبت احوال کشــور با بیان اینکه سازمان 
ثبت احوال کشــور متولی جمــع آوری اطلاعات 
و صدور کارت است، خاطرنشــان کرد: بر اساس 
قانون، تحویل بدنه کارت بر عهده چاپخانه دولتی 
است و خودشان شاید مشــکلاتی داشته باشند. 
بیــش از ۶۲ میلیون نفر ثبت نام کرده اند و حدود 
۵۱ میلیــون و ۷۵۰ هــزار کارت صــادر کرده ایم. 
حد فاصل بیــن صدور کارت که تحویل شــده و 
درخواستی که دادند، اگر از سمت چاپخانه تأمین 
شود، ما ظرف پنج، شــش ماه کارت ها را تحویل 

می دهیم.

دفن روزانه بیش از ۲۰۰۰ تُن زباله 
در آرادکوه

معاون خدمات شــهری شــهرداری  � شــرق: 
تهران از دفن بیش از دو هزار تُن زباله به صورت 
روزانــه در آرادکــوه خبر داد. جــلال بهرامی در 
جریان جلسه علنی شــورای شهر تهران با اشاره 
به اینکه در حال حاضر روزانــه بین دوهزارو ۵۰۰ 
تــا دوهزارو ۶۰۰ تُن زباله در ســایت آرادکوه دفن 
می شــود، گفت باید بتوانیم با برنامه ریزی میزان 
دفــن زباله ها را کاهش دهیم و حداقل ۱۰ درصد 
از زباله هــا را دفــن کنیــم. او با اشــاره به بحث 
جداســازی زباله های حجیم گفت: این کار بسیار 
خوبی اســت که انجام شده و باید ادامه پیدا کند. 
معاون امور خدمات شهری شــهرداری تهران با 
اشــاره به ظرفیت بخش خصوصی و اســتفاده 
از ایــن پتانســیل گفت: متأســفانه جایگاه بخش 
خصوصی در شهرداری مشخص نیست و باید به 

این مسئله توجه ویژه ای شود.

صدای گریه های «فاطمه»، کودک مبتلا به بیماری پروانه ای قبل از رفتن 
به حمام، صدای ناله های کودک دیگری و مقاومتش برای رفتن به حمام در 
آغوش مادر، تصاویــر زخم های عمیق و خون آلود نوزادی بیمار روی تخت 
بیمارستان، دست های مشت شده دخترک هشت ساله بر اثر بیماری پروانه ای، 
قاب هــای دلخراشــی بود که به مناســبت هفته جهانی شــناخت بیماری 
«ای بــی» (۲۵-۳۱ اکتبر) برای خبرنگاران بــه نمایش درآمد. درحال حاضر 
۹۵۰ بیمار مبتلا به  ای بی از سوی خانه  ای بی  شناسایی شده اند تا از مشکلات 
روزافزون این بیماران در کشور کاسته شود؛ اما گویا چالش های پیش روی این 
بیماران ادامه داشته و با وجود وخامت حال و شرایط زندگی بسیاری از آنها، 
اطلاع رسانی های گسترده، نامه نگاری و رایزنی های فراوان با وزارت بهداشت 
و ســازمان غذا و دارو در زمینه اولین نیازشــان یعنی دسترسی به پانسمان 
مخصوص نیز بی نتیجه مانده و علاوه  بر مشــکلات فراوان، این بیماری هنوز 

به عنوان بیماری خاص ثبت نشده است.
با  خانه   ای بی یا وزارت بهداشت برخورد شود

معضل پانســمان و ابهامات مربوط به آن با وجود اطلاع رســانی های 
گســترده همچنان در هاله ای از ابهام اســت؛ ســید حمید رضا هاشــمی، 
مؤســس و مدیر عامل «خانه  ای بی» در یک نشســت خبری با اشــاره به 
مشکلات مربوط به پانســمان بیماران پروانه ای تأکید کرد: «پس از خروج 
کشــور آمریکا از برجام و شــروع تحریم ها، خانه  ای بی توانســت صدای 
مشــکلات را به ســازمان ملل برســاند. نماینده آمریکا بــرای اولین بار در 
ســازمان ملل از همتای خودش آقــای تخت روانچی، درباره تحریم غذا و 
دارو عذرخواهی کرد. دولت آلمان هم حمایت مالی کرد و یونیســف ۵.۸ 
تُن پانسمان به وزارت بهداشــت تحویل داد. امروز یک سال و نیم از آن روز 
می گذرد و من بارها اعلام کردم که این پانســمان دارد در بازار آزاد خرید و 
فروش می شود و امروز تقریبا دوهزارو ۵۰۰ کیلو از این پانسمان مفقود شده 
اســت. با وجود اینکه در این زمینه با پایگاه های خبری بســیاری مصاحبه 
کردیم، اما کســی پاسخ گو نبوده و حدود دوهزارو ۵۰۰ کیلو از این پانسمان 
هنوز بلاتکلیف مانده است. حال اگر من بی ربط صحبت می کنم باید با من 
برخورد کنند، اما اگر وزارت بهداشت تخلف کرده و پانسمان وارد بازار آزاد 

شده، با آنها برخورد کنند. باید این موضوع مورد بررسی قرار گیرد».
مسئولان قضائی و بهداشتی پیگیری کنند

او با بیان اینکه از مســئولان قضائی و بهداشتی می خواهیم برای ادامه 
تأمین پانســمان های این بیماران و تعیین تکلیف پانسمان های مفقود شده 
فکری کنند، یاد آور شــد: «نگرانی بزرگ این اســت که این پانسمان ها رو به 
اتمام است و به دلیل تحریم دچار مشکل شویم؛ به همین خاطر از مسئولان 
قضائی و بهداشــتی می خواهیم برای ادامه تأمین پانسمان ها فکری کنند. 
ای کاش روند قضائی در کشــور به گونه ای باشــد که مســئولان پاسخ گوی 

اقدامات  خود باشــند. اگر مدیران فعلی ببینند که کسی با اشتباهات مدیران 
قبلی کاری نداشته، این اقدامات رویه می شود».

پرداختی بهزیستی به بیماران ای بی ۳۲۰ هزار تومان در ماه است
هاشــمی گلپایگانی با بیان اینکه در دوران آقای روحانی، آقای نمکی 
هیچ جلسه  یا نشستی را با بیماران خاص نداشتند، گفت: «ما بالغ بر ۲۰۰ 
هزار بیمار خاص در کشــور داریم. در هفته گذشته رئیس جمهور دستور 
دادند مشــکل بیماران پروانه ای رسیدگی شود و پنجم آبان نیز جلسه ای 
در ریاســت جمهوری داشــتیم که خوب بود، اما برخی گزارش ها در این 
جلسه اشتباه بیان شد. برای مثال بهزیستی می گوید ماهانه یک میلیون و 
۵۰۰ هــزار تومان به بیماران پروانه ای پرداخــت می کند، اما بیمار ای بی 
امروز تنها حدود ۳۲۰ هزار تومان، آن هم به شــرط اینکه عضو بهزیستی 

باشد و معلولیتش تأیید شده باشد، دریافت می کند».
نیاز  بیماران  پروانه ای به آسایشگاه مناسب

مدیرعامل خانه ای بی به ضرورت وجود یک آسایشــگاه مناسب برای 
بیمارانــی که برای انجام کارهای درمانی از شهرســتان به تهران می آیند، 
اشاره کرد و افزود: «وقتی یک بیمار پروانه ای از شهرستان به تهران مراجعه 
می کنــد و باید در تهران مورد جراحــی و مراقبت خاص قرار گیرد، ممکن 
است این جراحی ها هفته ها طول بکشد و نمی تواند هر بار برود شهرستان 
و دوباره به تهران بیاید. برخی بیماران به دلیل توده های سرطانی، دست یا 
پایشان قطع می شود. بیماران در این شرایط نیاز به اسکان مناسب در تهران 
دارند. برخی خانواده ها برای مقطعی نمی توانند از فرزندشان مراقبت کنند 
و نیاز دارند برای مدتی به صورت پانسیون از خانه ای بی کمک بگیرند. ما به 

زمینی نیاز داریم که آسایشگاه و کلینیک در آن ایجاد شود».
او با انتقاد از تدابیر برخی آقایان در نهادهای دولتی گفت: «هتلی که 
در تهران برای اقامت بیماران پروانه ای اجاره می شد، دیگر این بیماران 
را پذیــرش نمی کند؛ چرا که با شــکایت مراجعان دیگر روبه رو شــده و 
نگران انتقال بیماری از زخم های باز هســتند. بیماران با وجود پرداخت 
هزینه اقامت، تحقیر می شــوند. ما در حال حاضر به آسایشگاهی برای 
این بیماران نیاز داریم. بیمار باید صبح به بیمارســتان شهدای تجریش 
و عصر به بیمارســتان حضرت رسول برود، با این حال پیشنهاد می دهند 
در اطراف اسلامشهر یا پاکدشت به شما زمین بدهیم! البته اسلامشهر، 
پاکدشــت و ... بد نیســت، اما آنجا برای بیمار مناسب نیست؛ زیرا بیمار 
باید ســاعت ها در ترافیــک بماند. از آقای رئیس جمهــور می خواهیم 
که برخی از این کودکان را با مشــکلات خاصشــان ملاقات کرده و بعد 

قضاوت کنند که آیا پیشنهاد مناسب است یا خیر؟».
 بنیاد بیماری های خاص با ۱۲۲ میلیارد تومان بودجه چه کرد؟

مدیرعامــل خانه ای بی با انتقاد از عملکرد بنیاد بیماری های خاص در 

برابــر بیماران پروانه ای تصریح کرد: بنیــاد بیماری های خاص یک انجمن 
ملی بوده و اختیارات ویژه تری ندارد جز اینکه در زمان تأسیس آن ازسوی 
خانم «فاطمه هاشــمی»، برای این بنیاد بودجه دولتی و ردیف بودجه ای 
اختصاص دادند. در سال ۱۳۹۹ بنیاد بیماری های خاص ۱۲۲ میلیارد تومان 
بودجه داشته است. با همین اوصاف درخواست دارم یک نشست رسانه ای 
مشترک با بنده و مدیران عامل انجمن های تالاسمی، هموفیلمی، اوتیسم، 
ام اس و... برگزار و بررســی شود که در دو سال اخیر مبلغی از بودجه بنیاد 
به انجمن ما رســیده اســت؟ باید اعلام کنم از بودجــه بنیاد بیماری های 
خاص یک ریال به بیماران پروانه ای تعلق نگرفته و لازم است شفاف سازی 
شــود که این ردیف بودجه کجا هزینه می شــود؟ سازمان غذا و دارو برای 
ای بی ۱.۵ میلیارد در اختیار داشــته است، اما بنیاد برای کل بیماری ها ۱۲۲ 

میلیارد تومان بودجه دارد که باید هزینه کردها شفاف شود».
مدیرعامل خانه ای بی ادامه داد: «خانه ای بی در ســال ۱۳۹۶ مســتقل 
شــد و در نیمه ســال ۱۳۹۷ بنیاد بیماری های خاص دیگر به ما اجازه نداد 
از این حســاب پول برداشــت کنیم و ۱.۵ میلیارد تومان موجودی روز در این 
حســاب که نزد بانک ســینا بود، داشــتیم. بنیاد به مدت ۳۶ ماه اجازه نداد 
که از این  حســاب برداشت کنیم. بارها به خانم هاشمی نامه نوشتم که این 
پول به بیماران ای بی تعلق داشــته و بلوکه  کردن آن معنا ندارد. این پول در 
شــهریور ۱۴۰۰ از یک و نیم میلیارد به پنج میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان رسید 
و بنیــاد بدون اجازه خانه ای بی پول را از حســاب خارج و به بانک ســامان 
نزد خودشــان منتقل کــرد. از نهاد قضائی و امنیتی درخواســت دارم برای 
شفاف سازی در این زمینه ورود کند؛ چرا که این پول برای بیماران ای بی بوده 

و بنیاد باید گزارش دهد این پول در کجا هزینه شده است».
فوت ۱۵ بیمار ای بی به دلیل نبود پانسمان

هاشمی گلپایگانی همچنین در پاسخ به پرسش خبرنگار «شرق» درباره 
تعداد بیماران پروانه ای در کشــور گفت: «تاکنــون ۹۵۰ نفر بیمار ای بی در 
کشــور شناسایی شدند که ۹۵ درصد از اینها حاصل ازدواج فامیلی هستند. 
در حال حاضر در خوزســتان، سیستان و بلوچستان و جاهایی که ازدواج های 
فامیلی مرسوم است، این بیماری بیشتر دیده می شود. در فاصله می  ۲۰۱۸ 
تا می  ۲۰۱۹ به دلیل نبودن پانسمان ۱۵ بیمار را از دست دادیم. در حال حاضر 

پانسمان وجود دارد و امیدوار هستیم که تأمین آن ادامه داشته باشد».
او گفت: «بیماران ما هزینه های زیــادی دارند، اما تا امروز ریالی بودجه 
دولتی به خانه ای بی نرســیده و با کمک خیرین ســرپا مانده اســت. خیر و 
افراد حامی یک روز پول دارند و ممکن اســت روزی هم پول نداشته باشند، 
نمی توانیم به بیمار بگوییم تا فردا صبر کن. این بیمار نمی تواند بخوابد. بیمار 
ای بی داشــتیم که ۱۷ بار عمل مری انجام داده اســت . کودکان ای بی زخم 

دارند، انگشتانشان از بین می رود و مشکلات زیادی دارند».

 نورا حسینی: دو هفته پیش شهردار تهران به همراه 
برخــی از معاونانش و حســام حبیب االله، مســئول 
کانــون ارزیابــی و انتصابــات مدیــران شــهرداری، 
به صحن شــورای شــهر تهران آمد تا بــه ابهامات 
انتصابات در شهرداری پاسخ دهد؛ اما مهدی چمران 
فرصتی برای پاسخ گویی به شهردار تهران نداد و در 
نیمه جلسه شهردار و تیم همراه شورا را ترک کردند. 
مهدی چمران در پایان جلســه به رسانه ها گفت در 
دستور جلسه این موضوع پیش بینی نشده و به زودی 
این فرصت به شــهردار داده می شود؛ اما توضیحات 
شهردار به جای صحن شــورا در جلسه هم اندیشی 

مطرح شد.
مهدی چمران بارها به رســانه ها گفته بود اختلاف نظر 
درخصــوص انتصابــات به خودشــان یعنی شــورا و 
شــهرداری ربط دارد و نیازی به پاسخ دهی به رسانه ها 
در این زمینه نمی بیند؛ اما در این دو هفته شهرداری با 
چالش انتصاب داماد زاکانی به عنوان مشــاور شهردار 
و لغو حکم او، حاشیه های انتخاب مدیرعامل سازمان 
زیباســازی و مشــاور امور زنــان شــهردار و برخی از 

شهرداران مناطق روبه رو بود.
روز گذشــته جلسه شورای شــهر تهران نیم ساعتی با 
تأخیر آغاز شد. علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر 
تهران، پس از ورود به صحن گفت ســرانجام جلســه 
اعضای شــورای شهر با شــهردار و مســئولان کانون 
ارزیابی و انتصابات شهرداری تهران برگزار شده است.

او توضیــح داد کــه در ایــن جلســه آقــای «حســام 
حبیب االله»، مسئول کانون ارزیابی انتصابات شهرداری 
تهــران، توضیحاتی را درباره فرایند انتصابات و مراحل 
مختلف آن، مصاحبه هــا و روش های علمی ارائه کرد 
و پس از آن برخی موضوعات، موارد و ایراد ها ازسوی 
اعضا ارائه شد که در ادامه نیز از سوی زاکانی، شهردار 

تهران، به این موارد پاسخ داده شد.
به گفته نادعلی، اســتفاده از کانــون ارزیابی انتصابات 
شــهرداری تهــران ســابقه ۱۰ ســاله دارد و در دوران 
محمدباقر قالیباف، شــهردار اسبق تهران نیز از همین 
روش و تیم در بحث انتصابات استفاده می شده است.

این عضو شورای شهر تهران توضیح داد: در این جلسه 
صحبت ها و نظــرات درباره انتصابات از ســوی اعضا 
مطــرح و هر  کدام از اعضا دیدگاه هــا و نظرات خود را 
بیــان کردند که به هــر حال هر کدام از ایــن دیدگاه ها 
متفاوت است، ولی موضوعی که در جلسه امروز بر آن 
صحه گذاشته و تأکید  شد، این است که شورا هیچ گونه 
فشــاری بر انتصابات نداشــته و نخواهد داشت و این 

انتصابات بر روال قانونی خود انجام خواهند شد.
 نادعلی همچنین در پاســخ به «شــرق» کــه چرا این 
توضیحات در صحن شــورای شهر تهران داده نشد، با 
دفــاع از تدبیر مهدی چمــران در این خصوص گفت: 
طرح این مسائل در جلسه هم اندیشی باعث شد اعضا 
بــدون ملاحظات صحن علنــی مــواردی را که مورد 

انتقادشان است، مطرح کنند.

او دربــاره انتصاب هایــی که برخلاف اساســنامه های 
سازمان ها انجام شــده است نیز گفت: این موضوع در 
جلســه مطرح و قرار شــد اگر این برخلاف اساسنامه 

باشد، لغو شود.
حسام حبیب االله، مشاور و دستیار ویژه در حوزه راهبری 
کلان و ارتقــای توانمندی مدیریتی شــهرداری تهران 
که مســئول کمیته ارزیابی اســت نیز درباره این کمیته 
توضیح داده است که مدل انتصاباتی که در این کمیته 
استفاده می شود از مدل های ارزیابی استانداردی است 
که در دنیا و ایران رایج است که ما آنها را تحت عنوان 

کانال های ارزیابی و پنل های تخصصی می شناسیم.
او ادامه داد: شــهردار تهران باید دربــاره ۷۰۰ تا ۷۵۰ 
جایگاه کلیدی تعیین تکلیف کند و احکامشــان صادر 
شود که انتصابات با معاونان شهردار آغاز شد و سپس 
شهرداران مناطق و به موازات آن شهرداران نواحی و 
همچنین مدیران عامل و هیئت مدیره های سازمان ها و 
شــرکت های تابعه که ما از مدل کانال ارزیابی استفاده 

کردیم.
به گفته حبیب االله، کانال ارزیابی با استفاده از ابزارهای 
مختلف مدیریتی در یک ســفر یک  روزه افراد را درگیر 
می کند تا توانمندی های پنهان این افراد کشــف شود 
و با اطمینان خاطر بیشــتری درباره انتصاب این افراد 
تصمیم گیــری کرد. بیــش از یک دهه اســت که این 
ابزار در کشــورمان اســتفاده می شود و ســازمان ها و 
شــرکت های حرفه ای و مجموعه هایــی که در حوزه 
خدمات حاکمیتی هســتند، در ۱۰، ۱۵ سال اخیر از این 
ابزار و مکانیســم اســتفاده کرده اند و ما هم از همین 
ابزار و مکانیسم استفاده کرده ایم. در تهران ۲۲ منطقه 
داریم و تا به حال شــهرداران ۱۶ مــورد از این مناطق 
مشخص شــده اســت. برای اینکه بتوانیم شهرداران 
مناطــق را انتخاب کنیم، حدود ۶۰۰ رزومه را بررســی 

و غربــال اولیــه کردیم و ایــن ۶۰۰ رزومــه را به ۱۴۹ 
رزومه رســاندیم و این ۱۴۹ نفــر در کانون های ارزیابی 
ما شــرکت کردند و در پایان توانســتیم از بین این ۱۴۹ 
نفر حدود ۴۵ نفــر را واجد حداقل های مدیریتی برای 
اینکه بتوانند به عنوان شــهردار منطقه انتخاب شوند، 
بشناســیم و مرحله دوم ارزیابــی را در پنل تخصصی 
حوزه مدیریت شــهری اســتارت زدیم و ایــن ۴۵ نفر 
در ایــن پنــل تخصصی بــا حضور معاونــت منطقه، 
کارشناسان این حوزه، معاونت امور مناطق شهرداری 
تهران و کارشناسان این حوزه شرکت کردند و در نهایت 
از بین این ۴۵ نفر، ما به ۱۶ مدیر که تا به حال منصوب 

شدند، رسیدیم.
او اضافه کرد: اتفاقی که در لایه های شهرداران مناطق 
رخ داد، ایــن بود کــه عمده اینها ارتقــا از داخل بدنه 
شــهرداری بودند . بالغ بر ۸۰ تــا ۹۰ درصد افرادی که 
تا به حال انتخاب شده اند، کسانی بودند که بیشترشان 
داخل شــهرداری تهران مســئولیت داشتند و یکی، دو 
نفر از دوســتان هم در کلان شــهرهای دیگر مسئولیت 
داشتند و معنایش این است که کاملا با مفاهیم شهری 
و مفاهیم مدیریت شــهری آشــنایی دارند و این ارتقا 
از داخل یک پیام خیلی خوب بود به بدنه شــهرداری 
تهــران که مدیریت شــهری جدید بــه توانمندی های 
داخل مجموعه شــهرداری بها می دهــد. این مراحل 

برای شش منطقه باقی مانده نیز هست.
حبیب االله درخصــوص ترکیب کمیتــه انتصابات هم 
گفت:  در پنل تخصصی، مدل کار به این شــکل اســت 
که معاونت بالادست سازمان مربوطه، مسئول کمیته 
انتصابات، یک نفر از ارزیابان ارشــد کانون های ارزیابی 
و یک تا دو نفر از متخصصان فعالیت آن ســازمان اند 
که متخصصان شناخته شــده آن حوزه هســتند. البته 
اینها از داخل شــهرداری نیستند و اینکه گفته می شود 

دو نفر از نهادهای امنیتــی و نهادهای نظامی حضور 
دارند، چنیــن چیزی صحت ندارد. موضوع اســتعلام 
صلاحیت هــای افــراد از مراجع ذی صــلاح نه تنها در 
شهرداری بلکه در همه کشور وجود دارد و در هر کدام 
از نهادهــای دولتــی بخواهید معاون وزیــر، مدیرکل، 
مدیرعامل شرکت و... استخدام کنید، استعلاماتشان از 
نهادهای مرتبط و ذی صلاح انجام می شود. بااین حال، 
در پنــل تخصصی افرادی با این ویژگی حضور ندارند و 
پنل کاملا تخصصی است و از توانمندی های مدیریتی 
و توانمندی های تخصصی آن حوزه ارزیابی و شناسایی 

می شود.
به گفتــه وی، برای اینکــه بتوانیم یک ســازمان را به 
فرد مناســب برای مدیرعاملی اش برسانیم، حدودا ۲۵ 
رزومه را بررســی می کنیم و رزومه هــا را غربال اولیه 
کــرده و بر اســاس گزارش هایی که دریافــت می کنیم، 
مجموعا به حدود پنج گزینه می رسیم و این پنج گزینه 
در پنل شرکت می کنند و جمع بندی می کنیم که از بین 
این پنج گزینه به ترتیب یک، دو و ســه بهترین گزینه ها 
را برای تصدی آن سمت مشخص می کنیم و به کمیته 
انتصابات ارجاع داده می شود و کمیته انتصابات نهایی 
می کند و شهردار محترم هم حکم موضوع را می زند و 

این فرایند کار است.
او توضیح داد:  کانال های ارزیابی و پنل های تخصصی 
به هیچ وجه تحت فشــار و تحت لابــی هیچ کس قرار 
ندارند؛ حتی زاکانی که متولی اداره شــهر تهران است، 
هیچ فشاری به هیچ یک از گزینه هایی که در دستور کار 
هســتند، ندارد و کاملا پذیرفته اند که این فرایند کار کند 
و در نهایت خدمت خود شهردار گردش کار می شود و 
ایشــان تصمیم نهایی را برای انتصاب افراد می گیرند و 
بنابراین ما با هیچ فشــاری از هیچ نقطه یا زاویه ای در 

این ماجرا مواجه نیستیم.
او درخصــوص اینکه این رزومه هــا چگونه به کمیته 
ارزیابی می رســد نیز توضیح داد:  مســیرهای مختلفی 
برای دریافت رزومه ها داریــم. خود آقای دکتر زاکانی 
و دفترشــان مرجعی هستند که بســیاری از رزومه ها 
به دفتر ایشــان می رســد و ما آنها را دریافت می کنیم 
یا ممکن اســت اعضای شورای شهر پیشنهادی داشته 
باشــند و این رزومه ها را هم دریافت می کنیم. در خود 
شهرداری رزومه کل مدیران سال های گذشته و حداقل 
یک دهه گذشــته را بررسی کردیم تا بتوانیم از ظرفیت 
اینها اســتفاده کنیم و هر کس به هــر نحوی می تواند 
رزومه خود را به دســت ما برســاند و بخواهد در پنل 
ارزیابی ما شــرکت کند. به نظرم مســیر خیلی خوبی 
است تا هر کس علاقه مند به شــهرداری است و مایل 
اســت خودش را در نظام مدیریت شــهری درگیر کند، 
بتواند از طریق دفتر خود شهردار رزومه  اش را برساند و 
آنجا هم پذیرا هستند و سامانه ای در شهرداری تهران 
برای احصا کردن رزومه ها و تکمیل و تقسیم بندی اولیه 
رزومه ها و مدیریت کردن آنها برای اینکه وارد پنل های 

تخصصی شوند، وجود دارد.

به جای صحن علنی در جلسه هم اندیشی شهردار و اعضای شورای شهر تهران به ابهامات انتصابات پاسخ دادند

جعبه سیاه انتصابات باز شد

در نشست خبری خانه «ای بی» مطرح شد
2500 کیلوگرم پانسمان کودکان پروانه اى مفقود شده است!

فوت ۱۵ بیمار «ای بی» به دلیل نبود پانسمان
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